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 Kokous Osallistu ja vaikuta -työryhmä 

Aika, 
paikka 

11.4.2024 kello 14.30 – 16.49 

Imatran kaupungintalo, Mellonlahti, Teams 

Osallistu
jat 

Titta Myllärinen, Puheenjohtaja, etäyhteys 

Mikko Airas, poissa 

Krista Nordberg 

Kaisa Kontiainen, varapuheenjohtaja, etäyhteys 

Heikki Laine, sihteeri 

  

1. Kokouksen avaus  

Puheenjohtaja avasi kokouksen kello 16.00. 

 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Tarkastettiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

 

3. Maaliskuun asukasillat 

Keskusteltiin asukasiltojen toimivuudesta. Vuoksenniskan tilaisuudessa oli reilu 

30 osallistujaa, Koskella kymmenkunta ja Mansikkalassa parikymmentä.  

 

Keskusteluja pidetiin antoisina, vaikka osallistujia olisi saanut olla enemmän. 

Todettiin, että koulukeskuskohtaiset tilaisuudet eivät kiinnostaneet ihmisiä yhtä 

paljon kuin aiemmat kyläillat. Sen sijaan suurempien alueiden tilaisuuksiin 

voitiin ottaa enemmän kaupungin työntekijöitä kuin pienten alueiden 

tilaisuuksiin. 

 

Keskusteltiin mahdollisista tulevista asukasilloista yhteistyössä EKHVA:n 

kanssa.  

 

Keskusteltiin myös mahdollisista kaupunginhallituksen kyselytunneista, 

youtube-live tai insta-live-tapahtumista. Niiden ideana olisi, että ihmiset 

voisivat kysyä päätösten taustoista suoraan luottamushenkilöiltä.  

 

4. Vanhus- ja vammaisneuvostojen, Nuorisovaltuuston ja Lasten parlamentin 

kuulumiset 

 

Vanhusneuvosto 

- Puheenjohtajaksi Lilla Saaristo 
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- Lausunnot Imatrankosken kirkon kaavasta ja joukkoliikenteen 

kilpailutuksesta 
- Tulossa kouluvierailuja etiikan tunneille aiheesta unelmat ja hyvä elämä  

Vammaisneuvosto 

- Lausunto joukkoliikenteen kilpailutuksesta 

- Tutustuminen ja kokous EKHVA:n työvalmennuskeskus Imatran Pajojen 

tiloissa 
- Seuraava kokous pidetään Ruokolahden koululla. 

Keskusteltiin vammaisneuvoston jäsenten jalkautumisesta. Suositeltiin 
seminaarin järjestämistä valtuutetuille vammaisten näkökulmasta. 

Nuorisovaltuusto 

- Nuvan viimeiset kokoukset eivät ole olleet päätösvaltaisia 

- Nuvassa on käsitelty Imatran tapahtumakalenteria, kiusaamista, Suomen 

harrastamisen mallia/Koppari hanketta, Islannin mallia, paikallisliikenteen 

kilpailutusta ja Imatran kaupungin yt-neuvotteluja 

- Nuvan puheenjohtaja vaihtuu, kun väistyvä pj. muuttaa toiselle 

paikkakunnalle. 

- Nuvan vaalit järjestetään syksyllä. Tarkoitus on valita osa jäsenistä 

anonyymisti, pelkästään ajatusten perusteella. 

- Osallistu ja vaikuta-työryhmä toivoo, että nuorisovaltuusto olisi aktiivisesti 

yhteydessä päättäjiin, jos se haluaa edistää asioita. Todettiin, että jos 

hyvinvointialueen nuvan kummitoiminta saadaan toimimaan, olisi syytä 
miettiä asiaa uudestaan myös Imatralla.  

Lasten parlamentti 

- Keskustelua rikkinäisistä tietokoneista ja Pro-koulusta. 

- Retki Helsinkiin Nuvan kanssa suunnitteilla 8.5. 

 
5. Muita asioita 

Tulossa  

- toimialakohtaiset keskustelut osva-ohjelman toteuttamisesta touko-
kesäkuussa ja Imatran osallisuuden mallin rakentamista 

- alkamassa toiminnallisen Yhdenvertaisuus- ja tasa-arvosuunnitelman 
rakentaminen. Asiaa varten on käyty kouluttautumassa. Suunnitteilla on 
muun muassa hyvien väestösuhteiden kartoitus osana YHTA-prosessia 

- Suunnitteilla keskustelu venäjänkielisten imatralaisten kanssa 
vaikuttamisesta. Venäjänkielisillä toiveena saada tapaaminen aiheesta 
luottamushenkilöiden kanssa. 
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Keskustelussa tehtiin seuraavia osallisuustyöhön liittyviä huomioita:  

- Kun nuoria osallistetaan ja on kyselyitä, tulisi nopeammin saada nuorille 
palautetta kyselyistä, jotta halu vaikuttaa säilyisi. 

- Viestinnässä olisi huomioitava heikoimmassa asemassa olevat, 
kieliryhmät yms., koska ylisukupolvinen syrjäytyminen on iso ongelma.  

- Toivotaan, että jatkossa kehittämisrahan toteuttamiseen tarkoitettavat 
lainat pitää tuodaan esille jo hakuvaiheessa, eikä vain silloin kun joku 
osaa sitä tiedustella. 

- Keskusteltiin NUVA:n mahdollisista kummivaltuutetuista. Jos EKHVA:ssa 
alkava käytäntö toimii hyvin, kannattaisi samaa kokeilla myös Imatralla. 

- Todettiin että kaupungin ja hyvinvointialueen avustusten viestintä saisi 
olla synkronoitua. Tilakustannuksiin ei EKHVA:n avustuksia voi antaa. Se 
olisi hyvä saada hakijoiden tietoisuuteen. Jos järjestöavustuksia valtion 
tasolla heikennetään, tulee kunnassa pystyä varmistamaan järjestöjen 
tulevaisuus. 

 
6. Seuraava kokous 

Pidetään 3.-8.5. sähköpostikokous. 

 


